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Protokół Nr 55/2021 

z posiedzenia Komisji ds. Samorządu, 

Ochrony Środowiska i Bezpieczeństwa Publicznego 

z dnia 9 listopada 2021 r. 

odbytego w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Dąbrowie Biskupiej 

Obecni na posiedzeniu: 

1. Gawrysiak Renata – Przewodnicząca Komisji 

2. Herrmann Cecylia – Zastępca przewodniczącej komisji 

3. Kaszliński Jakub – członek komisji 

Spoza Komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Posadzy Wiesława – Przewodnicząca Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

2. Filipiak Marcin – Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia 

3. Kryszak Magdalena – Kierownik referatu budownictwa, gospodarki przestrzennej, 

komunalnej, rolnictwa i ochrony środowiska 

4. Gadaliński Piotr - inspektor ds. gospodarki nieruchomościami, rolnictwa i ochrony 

przyrody 

5. Roszak Joanna - starszy inspektor ds. ochrony środowiska 

6. Paulina Baryza-Skowrońska – Specjalista PGW Wody polskie Nadzór Wodny 

Aleksandrów Kujawski 

7. Wochna Monika – starszy inspektor ds. obsługi rady gminy 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Informacja z przeprowadzonych zebrań wiejskich. Analiza wniosków składanych przez 

mieszkańców podczas zebrań wiejskich. 

3. Stan prac melioracyjnych na Kanale Parchańskim, Bachorza Mała i Bachorza Duża w 

roku 2020/2021. Stan przepustów, mostów i kładek na terenie gminy Dąbrowa 

Biskupia. 

4. Rozbudowa gminnej oczyszczalni ścieków. Wnioski składane przez mieszkańców 

o podłączenie do istniejącej sieci kanalizacyjnej w roku 2020/2021. Oczyszczalnie 

przydomowe – składane wnioski na inwestycje w roku 2020/2021. 

5. Zakończenie. 

Ad.1. Stwierdzenie quorum i otwarcie posiedzenia komisji. 



 2 

Po stwierdzeniu quorum Przewodnicząca Komisji, radna Renata Gawrysiak o godzinie 09:00 

otworzyła posiedzenie Komisji, a następnie powitała członków komisji, Przewodniczącą Rady 

Gminy, Wójta Gminy, zaproszonych gości oraz pracowników Urzędu Gminy. 

Lista obecności w załączeniu do protokołu. 

Ad. 2. Informacja z przeprowadzonych zebrań wiejskich. Analiza wniosków składanych 

przez mieszkańców podczas zebrań wiejskich. 

Przewodnicząca Komisji – odczytała wnioski z zebrań wiejskich sołectw podczas zmiany 

w funduszu soleckim, przygotowane przez panią Magdalenę Kryszak.  

Wnioski stanowią załącznik do protokołu.  

Nie było pytań.  

Ad. 3. Stan prac melioracyjnych na Kanale Parchańskim, Bachorza Mała i Bachorza Duża 

w roku 2020/2021. Stan przepustów, mostów i kładek na terenie gminy Dąbrowa Biskupia. 

Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody polskie Zarząd Zlewni w Inowrocławiu z uwagi na 

brak możliwości przybycia przedstawiciela na posiedzenie komisji przysłali materiały 

dotyczące prac wykonanych na Kanale Bachorza Mała i Kanale Bachorza Duża.  

Z przesłanych materiałów wynika, że w roku 2021 wykonano następujące prace: 

1) Zadania o charakterze utrzymaniowym:  

• „Kanał Bachorza Duża wraz z naprawą skarpy”– wykoszenie ręczne porostów gęstych 

ze skarp oraz dna cieku w km 0+000-7+808, hakowanie przy zarośnięciu powierzchni lustra 

wody 60% w km 14+000-24+744, zabudowa skarpy w km 16+260-16+272,  

• „Kanał Bachorza Mała”– wykoszenie ręczne porostów gęstych ze skarp oraz 

hakowanie przy zarośnięciu powierzchni lustra wody 60% w km 0+000-8+650 oraz 9+150-

15+333;  

2) Zadania o charakterze inwestycyjnym:  

• "Kształtowanie przekroju podłużnego i poprzecznego oraz układu poziomego Kanału 

Bachorza Duża od km 0+000 do km 14+000 - Etap II". Zakres prac obejmuje 

przebudowę przepustu na przepust z piętrzeniem w km 7+797 oraz poszerzenie 

obustronne kanału w celu utworzenia zbiornika retencyjnego w km od 7+797 do km 

9+200 (w trakcie realizacji).  

Materiał stanowi załącznik do protokołu. 

Pani Paulina Bryza-Skowrońska – przedstawiła informację dotyczącą prac wykonanych na 

Kanale Parchańskim.  

Zarządowi Zlewni w Aleksandrowie Kujawskim podlega Kanał Parchański o długości 24 km. Ze 

względu na ograniczenie możliwości finansowe wykonano koszenie skarp, wygrabienie 

wyciętych zakrzaczeń, wykoszenie i wygrabienie porostów w 40%, hakowanie dna w 60% 

oraz  czyszczenie przepustów. Zakończenie prac powinno być 30 listopada, jednak na dzień 
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dzisiejszy z pewnością prace się przedłużą z uwagi na kampanię buraczaną, która ma trwać do 

końca grudnia. Rolnicy zapewniają nas jednak, że po 15 grudnia będzie można już te prace 

wznowić.  

Radna Renata Gawrysiak – Jak wygląda współpraca z naszymi rolnikami? 

Pani Paulina Bryza-Skowrońska – Współpraca jest bardzo dobra, rolnicy sami do nas 

dzwonią. Problemem dla nas jest jak rolnik na ziemi, która w ewidencji widnieje jako łąka 

sadzi brokuł, czy sieje inne warzywa lub zboże, ponieważ zawsze będzie go zalewało, przy 

deszczowych porach. Oczywiście cały czas mamy problem z bobrami.  

Wójt Gminy – Czy w przyszłym roku również przewiduje się jakieś prace na Kanale 

Parchańskim? 

Pani Paulina Bryza-Skowrońska – W przyszłym roku chcemy zrobić 60% koszenia i 40% 

hakowania. Cały czas czekamy na zawiązanie się LPW (Lokalne Partnerstwa Wodne), którego 

celem jest retencjonowanie wody na terenach rolnych. Nie ma jeszcze konkretnych 

wytycznych jak to będzie wyglądało, jednak pod koniec listopada mamy spotkanie w tym 

temacie i mam nadzieję, że otrzymamy więcej szczegółów.  

Program melioracja dla gmin skierowany jest dla wsi niezmeliorowanych. W tym programie 

80% kosztów pokrywają Wody Polskie, a pozostałe gmina. Jednak gmina może przerzucić to 

na rolników. 

Rolnicy powinni wiedzieć, że na zbiorniki retencyjne potrzebne jest pozwolenie wodne, 

ponieważ za jego brak grozi kara 5 tyś zł.  

Mamy do czynienia z ogromną ilością nielegalnych studni głębinowych. Nie wymagane jest 

pozwolenie o ile pobór wód podziemnych nie przekracza ilości stanowiącej wielkość 

średnioroczną 5 m3 na dobę. Jeżeli studnia jest głębsza niż 30 m należy uzyskać stosowne 

pozwolenie wodnoprawne. Za brak takiego pozwolenia grozi kara nawet do 50 tyś zł.  

Pan Piotr Gadaliński – W latach 90-tych większość rowów przekazano gminie i niestety nie 

mamy dokumentacji w postaci map. Jest to duży problem dla nas.  

Pani Paulina Bryza-Skowrońska – Brak dokumentacji, to bardzo duży problem. Postaram się 

sprawdzić, czym my dysponujemy jeśli chodzi o waszą gminę.  

Pani Magdalena Kryszak – Czy brak tej dokumentacji może skutkować, tym że nie będziemy 

mogli korzystać z dofinansowania? 

Pani Paulina Bryza-Skowrońska – Tak.  

Radna Renata Gawrysiak – Kto jest odpowiedzialny za mosty, kładki itp.? 

Pan Piotr Gadaliński – Pracownicy brygady komunalnej mają zlecony przegląd stanu 

technicznego mostów i przepustów będących własnością gminy.  

Nie było więcej pytań, w związku z tym Przewodnicząca Komisji podziękowała 

przedstawicielowi Wód Polskich za przybycie i przedstawienie tematu.  
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Ad.4. Rozbudowa gminnej oczyszczalni ścieków. Wnioski składane przez mieszkańców 

o podłączenie do istniejącej sieci kanalizacyjnej w roku 2020/2021. Oczyszczalnie 

przydomowe – składane wnioski na inwestycje w roku 2020/2021. 

Pani Joanna Roszak – przedstawiła powyższy temat. 

Materiał w załączeniu do protokołu.  

Radna Renata Gawrysiak – Dużo jest wniosków od mieszkańców? 

Pani Joanna Roszak – W 2020 r. – na 47 wniosków o przyłącza wodno-kanalizacyjne: 16 

dotyczyło oczyszczalni przydomowych, 10 przyłączy kanalizacyjnych, a pozostałe sama woda 

lub woda wraz ze zbiornikiem bezodpływowym (szambo). Natomiast w roku 2021 – na 63 

wniosków o przyłącza wodno-kanalizacyjne: 23 dotyczyły oczyszczalni przydomowych, 12 

przyłączy kanalizacyjnych, pozostałe sama woda lub woda i zbiornik bezodpływowy.  

Nie było więcej pytań.  

Ad.5. Zakończenie. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku Przewodnicząca Komisji, radna Renata 

Gawrysiak podziękowała wszystkim za przybycie i zamknęła posiedzenie. 

Dąbrowa Biskupia, dnia 9 listopada 2021 r. , godz. 11:30 

Protokółowała:   Prowadzący posiedzenie 

Monika Wochna   Renata Gawrysiak 


